
 

 

ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

ΕΠΙΚΑΙΡΗ ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 12 Μαρτίου 2024 

 

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

ΘΕΜΑ: Τεράστιες καθυστερήσεις στο αποχετευτικό δίκτυο της Ανατολικής 

Αττικής  

Αξιότιμε κ. Υπουργέ, 

Τα έργα εκτέλεσης και ολοκλήρωσης του αποχετευτικού δικτύου στην Ανατολική 
Αττική έχουν τεράστιες καθυστερήσεις, με ό, τι αυτό συνεπάγεται για την οικονομική 
επιβάρυνση των κατοίκων όσο και για την επιβάρυνση του περιβάλλοντος. Οι 
περισσότεροι δήμοι της Ανατολικής Αττικής στερούνται αποχετευτικά δίκτυα. Οι μόνοι 
δήμοι που έχουν βιολογικούς καθαρισμούς – αποχετευτικά δίκτυα είναι ο Δήμος 
Λαυρεωτικής (Κερατέα, Λαύριο) και οι Δήμοι Μαρκοπούλου, Σαρωνικού (Καλύβια, 
Κουβαράς) που από χρόνια έχουν φτιάξει υποδομές. 

Στους υπόλοιπους ΟΤΑ παρατηρούνται τεράστιες καθυστερήσεις. Για παράδειγμα στον 
Δήμο Παιανίας – Γλυκών Νερών, έχει κηρυχθεί έκπτωτος ο ανάδοχος, σχεδόν 2 χρόνια, 
χωρίς να γίνει άλλη δημοπράτηση. Στην ενότητα Σπάτα – Αρτέμιδα – Ραφήνα υπάρχει 
καθυστέρηση στο κέντρο επεξεργασίας λυμάτων, καθώς ανέκυψε αντιπαράθεση για 
τις προδιαγραφές. Στον δήμο Παλλήνης η κατασκευή του έργου ξεκίνησε το Οκτ 2021 
και 2,5 χρόνια μετά το πρωτεύον έργο δεν έχει ξεκινήσει ακόμα  μπλεγμένο σε έναν 
κυκεώνα διορθωτικών μελετών, γνωμοδοτήσεων, αδειών και εγκρίσεων. Καθυστέρηση 
προκαλεί και η πρόσφατη υπαγωγή της ΕΥΔΑΠ στο Υπουργείο Περιβάλλοντος. Και σε 
όλα αυτά προστίθεται το θολό τοπίο της χρηματοδότησης των έργων, καθώς δεν είναι 
ξεκάθαρο αν εντάσσονται στο ΕΣΠΑ ή στο Ταμείο Ανάκαμψης 

Στο μεταξύ, η Ανατολική Αττική εξακολουθεί να παραμένει το βασίλειο των λυμάτων. 
Στην περιοχή εκτιμάται ότι λειτουργούν περίπου 150.000 βόθροι, με συνέπεια η 
ρύπανση από τα βοθρολύματα, που ρίχνονται ανεξέλεγκτα σε ρεματιές και δρόμους, 
να έχει χτυπήσει κόκκινο. Επιπλέον, γύρω από το πρόβλημα έχει στηθεί μια ολόκληρη 
βιομηχανία που ασχολείται με την εκκένωση των βόθρων. 
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Ενόψει των ανωτέρω ερωτάσθε κ. Υπουργέ 

1. 1. Ποιο είναι το εκτιμώμενο χρονοδιάγραμμα υλοποίησης των έργων 
αποχετευτικού δικτύου στο σύνολο της Περιφέρειας της Ανατολικής 
Αττικής  

2. 2. Ποιοι χρηματοδοτικοί πόροι και προγράμματα θα αξιοποιηθούν για την 
πραγματοποίηση των ανωτέρω έργων; 

 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

Μανώλης Χριστοδουλάκης 




